
 
Om Ventetid på bostøtte - besvarelse af 2021.10.12 af Enhedslistens forespørgsel af 2021.10.07: 
 
Besvarelsen indeholder gennemsnitstal - ikke svar på "hvor mange hvor længe?" 
Særlig svaret om en gennemsnitstid inden for autismeområdet på 10 måneder er dybt foruroligende.  
Her er oplysning om de faktiske ventetider stærkt påkrævet, ikke mindst de længste. Det drejer sig om 
mennesker med ganske betydeligt behov for hjælp til at få en dagligdag til at fungere.  
At lade dem vente på hjælpen i måske et år eller mere er ikke kommunen værdigt - og er næppe lovligt. 
Socialrådmanden og Det statslige tilsyn hhv. Ankestyrelsen bør vurdere lovligheden.  
I svaret beskrives også, at problemstillingen: vækst i borgere med netop dette behov - har været kendt i 
flere år, og at "noget" er iværksat - men besvarelsen indeholder ingen stillingtagen til tilstrækkeligheden af 
dette "noget". 
Det ønskes oplyst, hvornår kapaciteten er øget og ventetiden vil være nedbragt til et acceptabelt niveau. 
 
Fra min egen frivillige bisidderaktivitet er jeg bekendt med en familie, hvor støtten fra en autismekyndig 
person er besluttet at ophøre i efteråret 2021 - med den "betryggende" følgebesked, at hvis det vælter helt 
for familien og dens børn, kan de derefter blive visiteret til akut støtte fra Soras - med nogle måneders 
ventetid!  Sligt betyder meget ringe livskvalitet for forældre og børn, med malfunktion og 
utryghed/ventetid til følge.  
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